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منصور قنبرزاده، نایب رئیس فدراسیون  فوتبال در مورد حضور زنان در 
استادیوم گفت: »خوشبختانه در اراک، گفتند مشکلی ندارد. در سیرجان 
قطعاً بانوان این هفته حضور خواهند داشت. در استان خوزستان جا 
دارد تشکر ویژه از استاندار خوزستان کنیم چون نامه نوشتند ما مشکلی 
با حضور بانوان نداریم. در حال ارزیابی سایر استادیوم ها هستیم و 
نهادهای ذیربط گزارشی از ما خواستند. به مرور ورزشگاه هایی که میزبان 
هواداران خانم خواهند بود، بیشتر می شوند.« او با اشاره به اینکه در 
خ می دهد، اظهار داشت: »آزادی چون در  ورزشگاه آزادی چه اتفاقی ر
حال بازسازی است، امکان حضور بانوان وجود ندارد. اما ستادی وجود 
دارد که در حال بررسی است تا بانوان در ورزشگاه ها حاضر شوند. مطلب 

مهم این است که مجوز صادر شده و منعی برای حضور بانوان نداریم.«

 میزبان زنان نخواهد بود
ً
 آزادی فعلا

برش

قرارداد جدید نکونام امضا شد
در حالی که گمانه زنی و نقد درباره شـرایط مالی اسـتقلال 
کـم نیسـت، دیـروز خبر رسـید کـه قـرارداد کادر فنـی آبی ها 
در سـکوت خبری امضا شـد. جـواد نکونام، محمـد نوازی، 
بهـزاد غلامپـور و کیانـوش رحمتـی بـه همـراه علـی بنـی 
شـیخ الاسـلامی اعضای ایرانی کادر فنی نکونام را تشـکیل 
می دهند. همچنین یوسـو سسـما مربی بدنسـاز به همراه 
آندونـی سسـما منـدز مربـی توانبخشـی اعضـای کادر فنـی 
اسـتقلال هسـتند. قـرارداد نکونـام و همکارانـش در حالی 
امضـا شـد کـه پیـش از ایـن قـرارداد نکونـام اصـلاح شـده و 

سـرمربی اسـتقلال رقـم آن را کاهـش داده بـود.

نمره متوسط محبی در روسیه
فصـل  در  بـازی اش  سـومین  در  شـب  شـنبه  روسـتوف 
جدیـد لیـگ برتـر روسـیه مقابـل سـامارا بـا نتیجه سـنگین 
5 -1 شکسـت خـورد. در ایـن بـازی، محمـد محبـی سـتاره 
فصل گذشـته اسـتقلال و هافبک ملی پوش کشـورمان در 
ایـن بـازی از دقیقـه 58 بـرای روسـتوف وارد زمین شـد ولی 
نتوانست مانع شکست تیمش شود. سایت »چمپیونات« 
روسـیه در ارزیابـی فنـی اش از ایـن دیدار بـه محمد محبی 

نمـره متوسـط 6 از 10 را داد.

پرسپولیسی ها پیگیر آپشن ها
در حالـی کـه دو روز دیگـر لیـگ برتـر بیسـت و سـوم آغـاز 
دو  آپشـن های  هنـوز  پرسـپولیس  بازیکنـان  می شـود، 
و  نکرده انـد  دریافـت  را  خـود  گذشـته  فصـل  قهرمانـی 
چشـم انتظار محقـق شـدن وعـده مدیرعامـل این باشـگاه 
هسـتند. رضـا درویـش، مدیرعامـل باشـگاه پرسـپولیس 
از بازیکنـان ایـن تیـم خواسـته بـود تمرینـات خـود را آغـاز 
کننـد و او تـا پیـش از آغـاز لیـگ حتماً آپشـن های بازیکنان 
را تسـویه خواهـد کـرد، امـا هنـوز ایـن اتفـاق رخ نـداده و 
بازیکنـان پرسـپولیس پیگیـر این مسـأله هسـتند. باشـگاه 
پرسـپولیس حـدود 100 هـزار دلار بایـد بـه خارجی های خود 
بـه عنـوان آپشـن پـاداش بدهـد و مبلغـی در حـدود 66 
میلیـارد تومان هم آپشـن هایی اسـت که بـرای دو قهرمانی 
بایـد بـه اعضـای ایرانـی تیـم پرسـپولیس پرداخـت شـود 
کـه البتـه هنـوز ایـن اتفـاق رخ نـداده اسـت. از طـرف دیگـر 
درویـش بـه پرسپولیسـی ها وعـده داده کـه 10 درصـد از 
قراردادهـای آنها را بعـد از بازی هفته اول مقابل آلومینیوم 
بـه حسـاب سرخ پوشـان واریـز کنـد. بدقولی هـای صـورت 
گرفته بابت عدم پرداخت آپشن ها باعث شده تا بازیکنان 
پرسـپولیس امیـد زیادی برای گرفتن 10درصـد قرارداد خود 
نداشـته باشـند و ایـن مسـأله را بـه گـوش افشـین پیروانـی 
مدیـر تیـم پرسـپولیس رسـانده اند تـا او پیگیـر وعده هـای 

محقـق نشـده مدیرعامـل باشـگاه باشـد.
 

 الخلیفی - امباپه؛ تام و جری در پاریس
لج و لجبازی ادامه دارد!

ماجـرای نقـل و انتقـال امباپـه ایـن روزهـا شـبیه سـریالی 
طولانـی شـده کـه دیگـر حوصلـه همـه را سـربرده اسـت.
لـج و لجبـازی سـتاره یاغـی و الخلیفـی تمامـی نـدارد تـا 
جایـی کـه حـالا سـتاره فرانسـوی آخریـن پیشـنهاد تمدیـد 
پاری سـن ژرمن را هـم رد کرد تا همچنان اصرارهای باشـگاه 
را برای تمدید تا سال 2025 نادیده بگیرد.در ادامه موش و 
گربه بازی امباپه و الخلیفی، 40 میلیون یورو از بند وفاداری 
پسـرناخلف پاریسـی ها باقـی مانـده اسـت کـه بایـد تـا 31 
آگوسـت پرداخـت شـود؛ مبلغـی کـه پـی اس جـی دوسـت 
نـدارد در صـورت عـدم تمدیـد امباپـه بـه او پرداخـت کنـد. 
همیـن هـم باعـث شـده اسـت کـه پاری سـن ژرمن بـه فکـر 
فروش هرچه زودتر سـتاره فرانسـوی اش باشـد تا عطایش 
را بـه لقایـش ببخشـد. از طرفـی هـم حـالا کیلیـان پایش را 
در یـک کفـش کـرده اسـت کـه تا 31 آگوسـت قصـد جدایی 
ندارد تا با یک تیر دو نشـان بزند و با دریافت باقیمانده  بند 
وفـاداری اش، از الخلیفـی انتقـام بگیرد. در ایـن میان رئال 
مادریـد کـه یـک بخشـی از داسـتان اسـت، فعـلاً در حالتـی 
خنثـی نظـاره گـر معرکـه اسـت، پـرز بـا مبلـغ هنگفتـی کـه 
الخلیفـی بـرای رضایتنامـه انتقـال امباپـه می خواهـد، کنـار 
نیامده و همین داسـتان را پیچیده تر کرده اسـت. از طرفی 
بـه نظر می رسـد امباپه در صورت ادامه لجبـازی و ماندن در 
پاریـس تا پایان قرارداد برای انتقالی رایگان به برنابئو، رنگ 
آرامش را در پاریس نخواهد دید، همان طور که از تور پیش 
فصـل ژاپـن کنـار گذاشـته شـد، احتمال نیمکت نشـینی یا 
هـر رفتـاری از جانب سـران پاری سـن ژرمن وجـود دارد. این 
وسـط لوئیـز انریکـه سـرمربی تـازه از راه رسـیده پاریسـی ها 
سـرگیجه گرفتـه و ظاهـراً ایـن پرونـده دیگـر حوصلـه اش 
را سـربرده اسـت. انریکـه می دانـد کـه حضـور سـتاره یاغـی 
چقـدر می توانـد بـه تیمـش کمـک کنـد امـا در حـال حاضر 
ترجیـح می دهـد تمرکـز خـود را روی خریدهـای جـدی تیم 
بگـذارد تـا در صـورت نبود امباپه بتوانند جـای او را پر کنند.
حالا نشریه ایتالیایی کوریره دلا اسپورت تا حدودی خیال 
همـه را راحـت کـرد، ایـن نشـریه اعلام کرده اسـت رئـال 15 
آگوسـت یعنـی 24 مـرداد پیشـنهاد رسـمی بـه مبلـغ 220 
میلیـون یـورو به پـی اس جی ارائـه می دهـد، در صورتی که 
الخلیفـی قبـل از این مبلـغ رضایتنامه بـرای جدایی امباپه 

را 250 میلیـون یـورو اعـلام کـرده بود.

گزارش و خبر

دیـروز خبـری غیرمنتظـره منتشـر شـد 
مبنی بر اینکه کمیته اخلاق فدراسیون 
دبیـرکل  کامرانی فـر  حسـن  فوتبـال، 
وم  محـر را  فدراسـیون  ایـن  پیشـین 
کـرده اسـت. ایـن حکـم پـس از بررسـی 
پرونده ای کـه درباره برگـزاری دیدارهای 
دوسـتانه تیم ملی و نحوه انعقاد قرارداد 
و امضـای اسـناد توسـط کامرانـی فـر بـه 
عنوان دبیرکل وقت فدراسـیون فوتبال 
بـاز شـده بـود، صـادر شـده و بـر اسـاس 
از  بـه  مـدت سـه سـال  کامرانی فـر  آن 
هرگونـه فعالیـت در فوتبـال، فوتسـال 
در  شـد.  وم  محـر سـاحلی  فوتبـال  و 
حکـم کمیتـه اخـلاق آمـده اسـت: »رأی 
بلافاصلـه بعـد از صـدور لازم الاجراسـت 
و تجدیدنظرخواهـی مانـع اجـرای آن 
نخواهـد بود.« گفتنی اسـت، کامرانی فر 
دبیـرکل  به عنـوان   1400 سـال  تیـر   21
فدراسـیون منصـوب شـد و 9 شـهریور 

1401 و یـک روز بعـد از انتخـاب مهـدی 
تاج به عنوان رئیس فدراسـیون فوتبال 
از سـمت خـود اسـتعفا کـرد. کامرانی فـر 
که پس از جدایی از فدراسیون فوتبال، 
مدتـی به عنـوان دبیرکل در فدراسـیون 
جـودو مشـغول فعالیـت بـود، دربـاره 
بـه فـارس گفـت: »ایـن  محرومیتـش 
رأی در مـورد دیدارهـای دوسـتانه تیـم 
ملـی مقابـل اروگوئـه و سـنگال کـه مهـر 
سـال گذشـته قبـل از جـام جهانـی در 
اتریـش برگـزار شـد، صادر شـده اسـت. 
بـه  هرچنـد مـن قراردادهـای مربـوط 
آن دو مسـابقه را                              امضـا کـردم، امـا همـه 
اتفاقاتـی  چـه  زمـان  آن  در  می داننـد 
بـرای کشـور رخ داد کـه مانـع از تحقـق 
پیش بینـی اش  کـه  شـد  درآمدهایـی 
کرده بودیم. البته من در زمان برگزاری 
اروگوئـه  مقابـل  ملـی  تیـم  بازی هـای 
از  و سـنگال حـدود یـک مـاه بـود کـه 
فدراسـیون جـدا شـده بـودم و دخالتـی 
در اجـرای بازی هـا نداشـتم امـا مطمئن 
باشـید اگـر بـه گذشـته بازگـردم بـاز هـم 
ایـن قراردادهـا را امضـا خواهـم کـرد، 

چـون ایـن کار را برای منافع فدراسـیون 
فوتبـال و کشـورم انجـام دادم.« او ادامه 
داد: »وکیـل مـن توضیحـات خـود را                              در 
جلسـه کمیتـه اخـلاق ارائـه کرد امـا این 
کمیتـه در نهایـت تصمیـم گرفـت رأی 
بـه محرومیـت سـه سـاله ام بدهـد. مـا 
اعتـراض خـود را                              بـه کمیتـه اسـتیناف 
ایـن  بـه  امیدواریـم  و  کردیـم  ح  مطـر

اعتـراض ترتیـب اثـر داده شـود.«

ملـی  تیـم  سـتاره  طارمـی،  مهـدی 
کشـورمان پـس از درخشـش در لیـگ 
بـه  نامـدار  تیم هـای  برخـی  از  پرتغـال 
خصـوص میـلان ایتالیا پیشـنهادهایی 
ایـن  پرونـده  نهایـت  در  کـه  داشـت 
در  بیـن  ایـن  در  شـد.  بسـته  انتقـال 
روزهـای گذشـته اخبـاری در خصـوص 
بـه  انگلیـس  تاتنهـام  علاقه منـدی 
رکـورد  رسـانه  و  شـد  منتشـر  طارمـی، 
ایـن  در  گزارشـی  انتشـار  بـا  پرتغـال 
سـوپرکاپ  »بـازی  نوشـت:  خصـوص 
پرتغال که چهارشنبه بین پورتو وبنفیکا 
خداحافظـی  بـازی  می شـود،  برگـزار 
و  بـود  خواهـد  اژدهایـان  بـا  طارمـی 
طارمـی می توانـد در یک مسـابقه بزرگ 
خداحافظـی  هوادارانـش  و  پورتـو  بـا 
کنـد.« در این بین جانلوکا دی مارتزیو، 
ضمـن  ایتالیایـی  سرشـناس  خبرنـگار 
تأییـد جدیـت تاتنهـام بـرای انجـام ایـن 

انتقـال از پیشـنهاد 24 میلیـون پوندی 
بـرای  لنـدن  شـمال  سـفیدپوش  تیـم 
جـذب طارمـی خبـر داد در حالـی کـه 
کمـاکان  پورتـو  کـه  کـرده  اعـلام  نیـز  او 
انتظـار همـان مبلـغ 30 میلیـون یـورو 
را از ایـن تیـم داشـته اسـت. عـلاوه بـر 
ایـن رسـانه معـروف اوجوگو پرتغـال نیز 
بـا بیـان اینکـه تاتنهـام به دنبـال جذب 
مهاجـم ایرانـی اسـت از محتمـل بودن 
سـایت  اسـت.  داده  خبـر  انتقـال  ایـن 
»teamtalk« انگلیس هم در گزارشی 
به احتمال انتقال ستاره تیم ملی ایران 
بـه باشـگاه تاتنهـام پرداخت و نوشـت: 
»باشـگاه بایـرن مونیخ با پیشـنهاد 100 
میلیون یورویی در آستانه شکار هری 
کیـن مهاجـم و کاپیتـان تاتنهـام قرار 
دارد. احتمال انتقال کین به مونیخ 
باعث شده تا مدیران باشگاه لندنی 
کیـن  جانشـین  کـردن  پیـدا  بـرای 
دسـت بـه کار شـوند. طارمـی سـتاره 
ایرانـی پورتـو گزینه اصلی جانشـینی 
کین اسـت که از سـتاره انگلیسـی از 

اسـت.« بزرگ تـر  سـنی  لحـاظ 

بازتابسوژه

ادعای »رکورد« در خصوص پیوستن ستاره تیم ملی به تاتنهاممحرومیت سه ساله کامرانی فر دبیرکل سابق فدراسیون فوتبال

طارمی چهارشنبه از پورتو خداحافظی می کندبه خاطر بازی با اروگوئه و سنگال محروم شدم!

برای تحقق 
یافتن درآمد 

حق پخش 
تلویزیونی، 

سازمان لیگ 
با چند شرکت 

برای فروش 
حق پخش 

تلویزیونی 
IPTV وارد 

مذاکره شده 
که یکی از این 

شرکت ها، 
بین المللی و 
طرف قرارداد 

AFC است

فوتبـــال در قـــرن حاضـــر بـــه یکـــی از 
اقتصـــادی  بنگاه هـــای  درآمدزاتریـــن 
تبدیـــل شـــده اســـت و حق پخـــش در 
همه  جـــای دنیا بـــه عنـــوان مهم ترین 
راه درآمدزایـــی بـــرای فوتبال شـــناخته 
 می شـــود؛ البته فوتبال ایـــران هیچ گاه 
بـــه ایـــن حـــق طبیعی خـــود نرســـیده 
اســـت. ایـــن موضـــوع باعـــث شـــده تا 
تیم های باشـــگاهی درآمـــدی از پخش 
مســـابقات خـــود توســـط صدا و ســـیما 
نداشـــته باشـــند. فدراســـیون فوتبـــال 
و ســـازمان لیـــگ بارهـــا در خصـــوص 
پرداخـــت حـــق پخش توســـط صـــدا و 
ح کردند،  ســـیما صحبت هایـــی مطـــر
اما هر بار این خواســـته قانونی توســـط 

مســـئولان مربوطـــه پذیرفته نشـــد.
در ایـــن بیـــن در روزهای گذشـــته هم 
صحبت های زیـــادی در خصوص حق 
پخش مســـابقات لیـــگ برتـــر مطرح 
شـــد و مســـئولان فدراســـیون فوتبال 
اعـــلام کردنـــد، امضـــای قـــرارداد حق 
پخش مســـابقات لیـــگ برتـــر فوتبال 
ایـــران یکـــی از موضوعاتـــی اســـت که 
AFC مجدانه پیگیر این موضوع است 
و عـــدم انعقـــاد قـــرارداد حـــق پخش 
باعث می شود تا ســـال آینده تیم های 
ایرانـــی بـــا محرومیـــت در مســـابقات 
لیـــگ قهرمانان آســـیا مواجه شـــوند. 
این زنـــگ خطری جدی بـــرای فوتبال 
ایران اســـت و اگر اتفاق مؤثری در این 
خصوص رخ ندهد، ســـال آینده، سال 
تلخی برای فوتبال ایـــران خواهد بود. 
حق پخـــش تلویزیونی در برنامه هفتم 

توســـعه اقتصـــادی و اجتماعی کشـــور 
نادیـــده گرفتـــه شـــده و ایـــن موضوع 
بـــا اعتـــراض فوتبالی هـــا همـــراه بود. 
مســـئولان فدراســـیون فوتبـــال هم با 
توجـــه بـــه نادیـــده گرفته شـــدن حق 
پخـــش در برنامـــه هفتـــم توســـعه در 
نامه هـــای جداگانه بـــه رئیس مجلس 
و رئیـــس فراکســـیون ورزش مجلـــس 
شورای اسلامی، اعتراض خود را اعلام 
کـــرده و خواســـتار تجدیدنظـــر در این 

خصوص شـــده اند.
بر همین اساس مســـئولان فدراسیون 
بـــا  جلســـه ای  جمعـــه  روز  فوتبـــال 
نماینـــدگان مجلس شـــورای اســـلامی 
برگـــزار کردند و در خصـــوص این حق 
طبیعـــی فوتبـــال ایـــران بـــا نمایندگان 
ایـــن  مجلـــس صحبـــت کردنـــد. در 
بیـــن اســـماعیل حســـین زهی، عضـــو 
فراکســـیون ورزش مجلـــس بـــا اعلام 
ایـــن موضـــوع کـــه اکثریـــت مجلـــس 
موافـــق قانونـــی شـــدن موضـــوع حق 
پخش تلویزیونی هســـتند، بـــه »ایران« 
می گویـــد: »دولتـــی بودن فدراســـیون 
فوتبال همـــواره موضوعی بوده اســـت 
که باعث شـــده تـــا این اتفـــاق نیفتد و 
حق پخـــش پرداخت نشـــود. قـــرار بر 
این اســـت کـــه دولـــت لایحـــه ای ارائه 
دهـــد و این لایحه بـــه تصویب مجلس 
برســـد و حق پخش فوتبـــال پرداخت 
شـــود. در حـــال حاضر تمـــام تیم های 
ایرانـــی زیـــان ده هســـتند و تیم ها برای 
ادامـــه بقا نیازمنـــد دریافت حق پخش 
هســـتند کـــه در صـــورت عـــدم تحقق 
ایـــن موضـــوع بـــا مشـــکلات بســـیاری 
مواجـــه خواهنـــد شـــد.« او می افزاید: 
»قراردادهـــای بازیکنـــان با باشـــگاه ها 
میلیـــاردی و حرفـــه ای اســـت و اعتقاد 
مـــا هم بـــر این اســـت که حـــق پخش 
بایـــد بـــه باشـــگاه ها پرداخـــت شـــود. 
پرداخـــت حق پخش موضوعی اســـت 

کـــه در تمـــام کشـــورها وجـــود دارد و 
همان طـــور کـــه تبلیغـــات محیطی به 
محـــل درآمدهـــای باشـــگاه ها اضافـــه 
شـــده بایـــد حـــق پخـــش هم یکـــی از 
راه های درآمدزایی باشـــگاه ها باشـــد. 
قاعدتـــاً در برنامـــه هفتم توســـعه نیاز 
داریم موضـــوع حق پخـــش در صحن 

علنـــی مجلـــس مطرح شـــود.«

پیشنهادهای خارجی و داخلی 
خرید حق پخش فوتبال ایران

فدراســـیون  گذشـــته  ســـال های  در 
فوتبال با پیشـــنهادهایی از شـــبکه های 
خارجی کشـــورهای حـــوزه خلیج فارس 
و همچنیـــن کشـــورهای اروپایـــی برای 
عقـــد قـــرارداد حـــق پخـــش تلویزیونی 
لیگ برتـــر فوتبال ایران مواجه شـــد که 
البتـــه این پیشـــنهادها پذیرفته نشـــد. 
امســـال هم بـــرای تحقق یافتـــن درآمد 
حق پخش تلویزیونی، ســـازمان لیگ با 
چند شـــرکت برای فـــروش حق پخش 
تلویزیونی IPTV وارد مذاکره شـــده که 
یکـــی از ایـــن شـــرکت ها، بین المللی و 

طرف قـــرارداد AFC اســـت. 
در همین راستا محمدرضا کشوری فرد، 
سرپرســـت ســـازمان لیـــگ فوتبـــال در 
نامه ای بـــه مهدی تاج خواســـتار صدور 
مجوزهـــای لازم بـــرای عقـــد قـــرارداد و 
واگـــذاری حق پخش IPTV شـــد که به 
نظر می رســـد ایـــن موضـــوع رد خواهد 
شـــد. یکـــی از مســـئولان فدراســـیون 
فوتبال که نخواست نامش فاش شود، 
می گویـــد: »پیش از این و در ســـال های 
اخیـــر فدراســـیون فوتبـــال حـــدود 100 
پیشنهاد از شـــبکه های خارجی داشت 
کـــه البتـــه این موضـــوع از نظـــر قانونی 
اشـــکال دارد و نمی توانیم حق پخش را 
به شـــبکه های خارجی واگذار کنیم.« او 
در پاســـخ به این ســـؤال که شبکه های 
بـــرای پخـــش  خارجـــی چـــه مبلغـــی 

مســـابقات فوتبـــال در نظـــر گرفته اند، 
می افزایـــد: »در ســـال های اخیـــر یـــک 
شـــرکت آلمانی به ما پیشـــنهاد داد، در 
ازای مبلغ 485 میلیون دلار مســـابقات 
فوتبـــال ایـــران را پخـــش کند کـــه این 
موضـــوع بـــا مخالفت مســـئولان همراه 
شـــد. ایـــن شـــرکت آلمانـــی خواســـتار 
ایـــن بـــود تـــا تبلیغـــات محیطـــی را در 
اختیـــار بگیرد که این موضـــوع به هیچ 
وجـــه شـــدنی نبود. طبـــق قانـــون باید 
قرارداد حق پخش با شـــبکه های کشور 
خودمان امضا شـــود کـــه امیدواریم این 
موضـــوع بالاخره محقق شـــود و فوتبال 

به حـــق طبیعی خود برســـد.«

AFC: ارزش لیگ برتر ایران 
حدود ۴۵0 میلیون یورو است

طبق ادعـــای مســـئولان فدراســـیون 
مســـابقات  پخـــش  حـــق  فوتبـــال، 
فوتبال حداقـــل ۷50 میلیـــارد تومان 
)15 میلیون دلار( برای هر تیم اســـت. 
این در حالی اســـت که رقـــم پرداخت 
حق پخش برای همه تیم ها یکســـان 
نیســـت و در فوتبـــال اروپـــا تیم هـــای 
قدرتمنـــد مبلغ بیشـــتری نســـبت به 
تیم هـــای دیگـــر دریافـــت می کننـــد. 
AFC و فیفـــا اعتقـــاد دارند کـــه ارزش 
لیـــگ برتر ایـــران حـــدود 450 میلیون 
یورو اســـت. بـــا این اوصـــاف باید دید 
در نهایـــت مجلـــس این حـــرف حق 
را می شـــنود و راهـــی بـــرای رســـیدن 
فوتبال ایران به حق پخش تلویزیونی 
پیدا می کنـــد یا اینکه اوضـــاع به روال 
قبـــل ادامـــه می یابـــد. این اتفـــاق در 
حالـــی می افتد که چند صـــد کیلومتر 
آن طرف تـــر از ایـــران، باشـــگاه هـــای 
عربســـتانی فوق ســـتاره های فوتبـــال 
دنیا را به خدمـــت می گیرند تا بتوانند 
حـــق پخـــش تلویزیونی شـــان را بـــه 

بالاترین حـــد ممکن برســـانند.

کارگروه نظارت بر قانون ســقف بودجه 
و قرارداد باشگاه های فوتبال در روزهای 
گذشــته تشــکیل و اعضای جدیــد این 
فدراســیون  رئیــس  توســط  کارگــروه 
ایــن  بیــن  ایــن  در  شــدند.  منصــوب 
اولیــن جلســه  کارگــروه روز شــنبه در 
خود تصمیمات مهمی گرفت که ســهم 
اصلی این تصمیمات به باشــگاه تراکتور 
اختصاص داشت. تراکتوری ها براساس 
تصمیمــات جدیــد کارگــروه نظــارت بر 
قانون ســقف بودجه و قراردادها موفق 
شدند جواز حضور محمد نادری، بازیکن 
جدیدشــان را به طــور رســمی بگیرند. 
البته ایــن تصمیــم کارگروه بــا اعتراض 
ســایر تیم های لیگ برتری همــراه بود و 
تیم هــای دیگر اعتقــاد دارند کــه قانون 
ســقف بودجه تنها در خدمت یک تیم 

خاص است!
منصور قنبرزاده، رئیس کارگروه نظارت 
بــر قانون ســقف بودجــه و قراردادها به 
»ایــران« می گوید: »ایــن کارگــروه از روز 
شــنبه 14 مــرداد کار خــود را بــه صــورت 
رســمی آغاز کرد و در این روز مــا قرارداد 
تیم های تراکتور، ملوان انزلی، نســاجی 
مازنــدران و آلومینیــوم اراک را بررســی 
کردیم. این 4 تیم از نظر کارگروه مشکلی 
در قراردادهای خود نداشتند و بازیکنان 
این تیم هــا می توانند بدون مشــکل در 

لیگ برتر حاضر شوند.«
او صحبت های خــود را این گونــه ادامه 
می دهــد: »در مقرراتــی کــه وضــع شــد 
ابهاماتی وجود داشــت که این ابهامات 
داشــتیم  مقــررات  در  شــد.  برطــرف 
در  کــه  کشــورمان  لژیونــر  بازیکنــان 
لیگ های دســته اول و پایین تر خارجی 
می آینــد  ایــران  بــه  و  می کننــد  بــازی 
نمی تواننــد در لیــگ مــا بازی کننــد. در 
این خصوص ما به دپارتمان بین المللی 
فدراســیون فوتبال نامه زدیم که پاسخ 
این دپارتمان آمد و براساس آن بازیکنان 
ایرانــی حاضــر در لیگ هــای پایین تــر از 
لیگ برتر کشــور مبدأ که قصد حضور در 
مســابقات را دارند، مشکلی برای حضور 

در لیگ برتر ایران ندارند.«
رئیس کارگــروه نظارت بر قانون ســقف 
بودجه و قرارداد باشــگاه های فوتبال در 
خصوص اعتراض تیم های دیگر به این 
قانون بیان می کند: »ما با تیمی لجبازی 
شــهاب  وضعیــت  حتــی  نمی کنیــم. 
زاهدی، بازیکن جدید پرســپولیس هم 
در قوانین ما پیش بینی نشــده بود و در 
این خصوص اســتعلام گرفتیم و نتیجه 
اســتعلام ایــن بود کــه زاهدی مشــکلی 
نــدارد.  پرســپولیس  همراهــی  بــرای 
زاهــدی در لیگ اوکراین حضور داشــت 
و چون این کشــور درگیر جنگ اســت، 
بازیکنان حاضر در لیگ این کشور بدون 
رضایتنامــه می توانند در کشــور دیگری 

بازی کنند.«
او می گویــد: »امیر عابــدزاده یکی دیگر 
از بازیکنانی اســت که به عنــوان لژیونر 
در لیــگ یک اســپانیا بــازی می کنــد، او 
براســاس قانون وضع شــده، مشــکلی 
بــرای حضــور در لیــگ برتــر نــدارد. این 
قانون برای تمامی تیم هاست و مختص 
تیم خاصی نیســت. علاوه بــر این یکی 
از تغییراتــی که در قانــون جدید صورت 
گرفتــه اســت در بخــش بازیکنــان 21 و 
23 سال اســت که براساس درخواست 
برخی از تیم ها یک سهمیه لیگ برتری 
به بازیکنــان حاضر در این دو رده ســنی 

اضافه شد.«
در این بین یکی از موضوعاتی که فوتبال 
ایــران را تهدیــد می کنــد، بحــث حــق 
پخش تلویزیونی اســت. سالهاست که 
فدراسیون فوتبال به دنبال این است که 
سهم خود را از رسانه ملی بگیرد اما هیچ 
گاه این اتفاق نیفتاد. این موضوع باعث 
شــد تا روز جمعه مســئولان فدراسیون 
فوتبال برای پیگیری موضوع حق پخش 
به مجلس بروند و با نمایندگان نشستی 
برگزار کننــد. نایب رئیس فدراســیون 
فوتبال که در این جلسه حضور داشت، 
در خصوص نتیجه این نشست توضیح 
داد: »ایــن جلســه دوســتانه بــود و مــا 
با اعضــای کمیســیون تلفیــق مجلس 
و  کردیــم  صحبــت  اســلامی  شــورای 
توضیحاتــی در خصوص حــق پخش به 

آنها دادیم.«
قنبــرزاده در پاســخ به این ســؤال که آیا 
نظر اعضا در خصوص حق پخش مثبت 
بود، می افزاید: »بله اعضای کمیسیون 
خصــوص  در  مثبتــی  نظــرات  تلفیــق 
پرداخت حق پخش توسط صدا و سیما 
داشــتند. علاوه بر این مــا می بینیم که 
صدا و سیما در حال تعامل با فدراسیون 
فوتبال اســت و برنامه های صدا و سیما 
نشــان می دهد که آنها هم می خواهند 
تــا ایــن اتفــاق بیفتــد و حــق پخــش به 
باشــگاه های کشــورمان پرداخت شود. 
موضوع حق پخش کاملاً جدی اســت و 
ای اف ســی اصرار دارد که قرارداد تیم ها 
در خصوص حق پخش را بررســی کند؛ 
این در حالی اســت کــه تیم های ما حق 
پخــش نمی گیرند و ایــن موضوع باعث 
ایجاد مشــکلات جدیدی برای تیم های 

ایرانی می شود.«
آیــا  کــه  ایــن موضــوع  او در خصــوص 
فدراسیون فوتبال از شبکه های خارجی 
پیشــنهادی برای پخش مسابقات لیگ 
برتر دارد، بیان می کند: »قانون اساسی 
اجــازه این کار را نمی دهــد. البته در این 
خصــوص ســازمان لیــگ مکاتباتــی در 
روزهــای گذشــته انجــام داد امــا قانون 
اساســی می گوید که پخش مســابقات 
ورزشی تنها بر عهده صدا و سیما است.«

اکثریت نمایندگان مجلس موافق قانونی شدن حق پخش لیگ برتر هستند

 یک شرکت آلمانی پیشنهاد
485 میلیون دلاری برای حق پخش داده بود!

یک نماینده مجلس: در برنامه هفتم توسعه نیاز داریم موضوع حق پخش در صحن علنی مجلس مطرح شود

گزارش روز

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

پخش مسابقات فقط بر عهده صدا و سیماست

قنبرزاده: تلویزیون در حال 
تعامل با فدراسیون است
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